
 
 

Skolebestyrelsen 2017/18 

 

Referat 

 

Skolebestyrelsesmøde(39) 

Mandag d. 5. marts 2018 
19:00 – 21.00  
 

 
Mødested:    Personalestuen, Havrehedskolen – afd. Morud 

 

 
Mødedeltagere:  

 

Pia Skov Hansen, Jury Jørgensen, Charlotte Ellemose Sonne, Jesper Hansen, Mads Kyed, Christina 
Nordenbæk, Dorthe Hartung, Signe Damgaard, Rie Mortensen, Henriette Lorentzen, Mette 
Vestergaard, Allan Buchholt Høj, Kim Funk Johannessen 
 
Elevrådsrepræsentanter: Liva Hansen 8.b (formand), Emil Traasdahl. 8.b (Næstformand)  
 

Gæster: Anders Thingholm, afdelingsleder 

 

 

Møderække 2017 – 2018: Mandag 04.09 – Tirsdag 03.10 – Onsdag 01.11 – Torsdag 07.12 – 2018 – 
Torsdag 04.01 – Tirsdag 06.02 – Mandag 05.03 – Torsdag 05.04 – Onsdag 02.05 – Torsdag 07.06 

 

 

Punkt 268: Godkendelse af referat                                                                                                     5 min. 

Beslutningstema: Godkendelse af referat fra sidste skolebestyrelsesmøde 

Indstilling: At bestyrelsen godkender referat fra sidste møde. 

Sagsfremstilling:  

Beslutning:  

Bilag: Mødereferat SB 38 
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Punkt 269: Elevrådet                                       15 min. 

Beslutningstema: Formand og næstformand fremlægger information fra elevrådets arbejde. 

Indstilling: At bestyrelsen orienteres og træffer afgørelse om videre tiltag.  

Sagsfremstilling:  

Beslutning:  

Bilag:  

 

Punkt 270: Orientering fra ledelsen                                                                           15 min.           

Beslutningstema: Orientering fra skoleledelsen 

Indstilling: At bestyrelsen tager orienteringen til efterretning, samt giver fremadrettet input. 

Sagsfremstilling: Fællesarrangement med Inge Schou Larsen 14. marts, PFL Kolding, 

Beslutning: Vi tæller pt elever – til bl.a. 9 klasserne næste år – vi er pt nok til 3 klasser. Drøftelse 
af den muligt forestående konflikt. Anja Lund (V) kommer i praktik i Havrehed-distriktet d. 23. og 
24. april.  

Bilag:  

 

Punkt 271: Sygefravær og vikarforbrug på Havrehedskolen                20  min.           

Beslutningstema: Vikarforbruget-/sygefraværssituationen 

Indstilling: At skolebestyrelsen får indsigt i sygefravær / vikarforbrug på Havrehedskolen i 
indeværende skoleår.  

Sagsfremstilling: SB har udtrykt ønske om indsigt i sygefravær/vikarforbrug. 

Beslutning:  KJ orienterede om sygefravær/fraværsoverblik hos Havrehedskolens medarbejdere. 
Gns. Er der 6,6 sygefraværsdage pr. årsværk. Hver 3. medarbejder har ikke haft nogen sygedage.  

AN Anders Thingholm orienterede om berørte undervisningstimer. Baggrunden for orienteringen 
er en forældrehenvendelse. Bestyrelsen så tal fra de sidste 4 skoleår / samtlige klassetrin.  

Vi bruger ikke flere vikarmidler end dem vi har budget til. 

Bilag:  
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Punkt 272: Skolestruktur 2018-2019                                            30 min.           

Beslutningstema: Skolestruktur 

Indstilling: At skolebestyrelsen får indsigt i ledelsens udviklingstanker-/idéer. 

Sagsfremstilling: Drøftelse af mulig ny skolestruktur 2018-2019.  Ledelsen har udarbejdet en 
mulig ny skolestruktur for Havrehedskolen. Strukturen fremmer teamsamarbejdet, de 
professionelle læringsfællesskaber, PLF – giver bedre rammer for alsidig/anderledes skoledag. 
Forkorter skoledagen. Samt udvider rammerne for de professionelle ift. at være i hinandens 
undervisning / aktionslæring / co-teaching / dobbeltlærere / triplelærere etc.  

Beslutning: I forhold til skolereformen var der lagt op til en anderledes skoledag/mere varieret- 
den ”nye” struktur- vil understøtte denne tænkning/disse ideer endnu mere. 

Kim Funk Johannessen (KJ) og Anders Thingholm (AN) orienterede om den ”nye” struktur.  

Kvalitet frem for kvantitet 

Varieret og forkortet skoledag 

Bedre rammer for børn og voksne- øget mulighed for uv.diff. / holddeling 

Personale har været i kompetenceudvikling teamsamarbejde/pædagoger i uv. 

Fra Team til PLF Professionelt læringsfællesskab 

Udvikling af teamsamarbejdet (2.0) 

Datainformeret samarbejde 

Læringssamtaler 

Udnyttelse af ressourcer – fuld efterlevelse af minimums- og vejledende timetal 

Arrangementer/besøg/fagdage 

Lektier/fordybelse 

Det antal timer vi forkorter skoledagen med / fordobler vi lærerantallet med i uv. 

Giver bedre rammer/mulighed for feedback 

Forældreinddragelse/dialogaften – hvor der sættes ord på tankerne 

Drøftelse af den nye struktur – tanker og spørgsmål fra SB.  
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Skolebestyrelsen giver grønt lys – der er mange gode tanker der skal afprøves- en fleksibilitet og 
fordybelsesmuligheder. Der skal naturligvis evalueres på denne nye struktur – evaluering aftales 
til januar 2019. 

Bilag:  

 

Punkt 273: Skolebestyrelsesvalg 2018                                           10 min.           

Beslutningstema: Skolebestyrelsesvalg 

Indstilling: Forberedelse af det forestående skolebestyrelsesvalg. 

Sagsfremstilling: De indledende procedurer omkring skolebestyrelsesvalget 2018 er gået i gang. 
Skoleledelsen orienterer om processen. 

Beslutning: Annelise Sievers (F) er udpeget fra kommunalbestyrelsen, som deres repræsentant i 
valgbestyrelsen.  

Kim Funk Johannessen (KJ) orienterede om processen op til skolebestyrelsesvalget – antal 
repræsentanter etc. Information til forældre følger. Valgbestyrelsen koordinerer valget på 
baggrund af styrelsesvedtægterne. 

Bilag: http://skole-foraeldre.dk/skolebestyrelsesvalg2018 

 

Punkt 274: Redefinering af Nordfyns Ungdomsskole                              15 min.           

Beslutningstema: Høringssvar 

Indstilling: Børne og Ungeudvalget har besluttet at sende administrationens forslag til en 

redefinering af Nordfyns Klub og ungdomsskole i høring i Skolebestyrelserne. 

Sagsfremstilling: Et flertal i Børne- og Ungeudvalget besluttede på møde den 3. oktober 2017 at 

vente med at sende et forslag om redefinering af Nordfyns Klub og Ungdomsskole i høring, til der 

ligger et samlet forslag for Klub og Ungdomsskolevirksomheden: Juniorklub, Aftenklub, 

Ungdomsskole og SSP. 

Administrationen har på baggrund af Børne- og Ungeudvalgets ønske om en redefineret kommunal 

ungdomsskole og en omorganisering af de kommunale klubtilbud udarbejdet vedhæftede forslag. 

Beslutning: KJ orienterede om det oplæg der er sat i høring. En ”harmonisering af kommunens 
tilbud.  

PSH Et meget ”tungt” skriv – rammer man servicelov-klubber der nu har en højere normering? 

Hvordan vil forældrebetalingen være efter denne ændring- hvad betyder det at den fortsætter 
uændret? 

http://skole-foraeldre.dk/skolebestyrelsesvalg2018
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Det ville være ønskværdigt at få at vide om det har konsekvenser for forældrebetalingerne- en 
præcisering. 

Hvordan skal man som borger i Morud/Veflinge vide, at der er et aftenklubtilbud? Der ligger en 
kommunikationsopgave for den kommende ungdomsskole-ledelse. 

Man trækker kompetence ud af tilbuddet (antal uddannede pæd.-timer og sekretærtimer, for at 
betale lederlønnen) 

Bilag: Høringsbrev 

 

Punkt 275: Eventuelt                                          10 min.           

Beslutningstema:  

Indstilling: 

Sagsfremstilling: Erfaringer fra trivselsdagen omkring digital dannelse blev udvekslet.  

Beslutning:  

Bilag: 

 

 

Punkter til SB 40: Skolemad -  

 

 

 


